
 

 

Årsberetning for 2023 
Styrets sammensetning siste år etter årsmøtet 23.mai 2023 

1. Trond Mikkelborg  Reipå,  styremedlem,  
2. Lise Kildal   Reipå,  leder 
3. Bjarne Flaat   Glomfjord  styremedlem  
4. Karin Sundby  Ørnes  styremedlem  
5. Willy Kildal   Engavågen  styremedlem  

Vara: 
6. Signhild Mentzon Ørnes  vara  
7. Øystein Birkelund Halsa   vara  
8. Trygve Åsvang Halsa   vara  
 
9. Regnskapsfører : Svein Knutsen   Engavågen 

10. Revisor  : Anna Marie Andreassen  Neverdal 

Valgkomite: Alfred Andreassen og Ole Hj. Schulz 

Ole Hjalmar meldte frafall i valgkomiteen, Anders Johan Leiråmo tiltrådte i hans plass på kort varsel. 

Styret gjorde følgende bytte internt i styret: Karin Sundby søkte om permisjon fra sitt verv som styre-
medlem. Signhild Mentzoni gikk inn i hennes sted, og Karin ble vara i en periode. Dette ble besluttet 
skulle vare til årsmøtet ble avholdt.  

Etter dette har styret sammen besluttet at denne ordningen skal vare i ett år til. De ble valgt for to år på 
årsmøtet i fjor. 

Året 2023 var innholdsrikt for Meløy historielag  

Styret har forsøkt å favne hele kommunen, og har i den forbindelsen valgt å holde årsmøtet i Sørbygda. 

Vi hadde medlemstur, med medlemsmøte, til Meløy i mai. 
Sommertur til Kjerringøy i august. 
Styret var på besøk i Meløyarkivet i oktober. 
Historielaget deltok på markeringen av Statkraft sitt noe forsinkede 100-årsjubileum. 

Styret har jobbet en god del med å rydde i våre «toler». Vi har fått egen mailadresse, som allerede lå 
klar i avtalen laget har på Websiden vår. Det er også opprettet en mailadresse man kan gå inn på for å 
melde seg inn. Vi har opprettet ny offisiell postboks, og bruker den postadressen til laget. Hele styret 
har nå egne nøkler til våre lokaler. Det jobbes med ny programvare på våre to PC er, slik at de som 
jobber med data slipper å bruke sin private PC. 

Lagets eiendom og oppgaver 

- Vi har hatt en gjennomgang av hva Meløy historielag eier og forvalter.  
- «Kekkanarkivet» som blir oppbevart på bakeriloftet.  
- Eierforhold til Meløyarkivet.  
- Medvirke i Stiftelsen Meløygården.  
- Medeierskap til Nærkanalen.  
- Frivilligsentralen.  
- Årboksamarbeidet i Salten.  

 



Meløy historielag har hatt og har fremdeles et rikt nettverk i kommunens organisasjon.  

Det har vært avholdt møter med ordfører for å forhandle frem et samarbeide med kultur i Meløy. Per 
dags dato jobbes det med en avtale mellom Meløy kommune og Meløy historielag. Denne skal skrives 
under av begge parter. Avtalen blir lagt ut på vår hjemmeside så snart den er klar. 

Årboka 

Den eneste faste inntektskilden vi har i Meløy historielag er salg av bøker og kalendere. Dermed er det 
naturlig at laget bruker mye ressurser på dette.  

Vi fikk ikke momskompensasjon for året 2022, siden søknaden kom for sent inn. Men vi fikk en god 
sum for å delta i Statkraft sitt jubileum, og dermed ble økonomien likevel ikke så verst. Vi fikk også en 
sum på 5.000 kr. fra Ørnes skolekorps, da de la ned. Dette er øremerket vårt arbeid med arkivet på 
Meløya. Flere øremerkede midler er 80.000,- kr. som er bevilget til Teisten når den er ferdig oppusset, 
vi venter på faktura. Dessuten er det satt av 10.000,- kr. til arbeid med «Kekkanarkivet». 

Siste året har styret hatt fokus på å få til en god og stabil økonomi. Året 2022 hadde vi et negativt 
driftsresultat. Dette kan skyldes flere ting. Året 2023 ser ut til å komme ut med et gunstig driftsresultat. 
Regnskap foreligger. 

Eksternt 

Meløy historielag er medlem av Landslaget for historielag. Dette gjør det enkelt for laget å søke om 
momskompensasjon.  

Vi er også medlem av Årboksamarbeidet i Salten. Vi utveksler bøker med dem, og dette forumet for-
handler frem gunstige priser hos trykkeriene vi har brukt. De har også god kontakt med Bokanmelder-
lauget, en gruppe som anmelder årbøkene våre, og gir tilbakemeldinger i form av ris og ros. 

Organisasjonen MEMOAR er vi også medlem av. Vi ønsker å filme vanlige folk som forteller sin historie. 
Dessverre er vi ikke kommet i gang med dette enda, men det er et ønske om å få dette satt i verk. 

Henvendelser 

Med dagens muligheter via internett får vi kontakt med hele verden. Vi fikk mail fra Hans van den Berg i 
Nederland. Han ville gjerne ha opplysninger om båten Beukelsdijk, som forliste på Grensen mellom 
Gildeskål og Meløy i 1925. Han skulle skrive artikler om dette forliset i Nederlandske historiemagasiner. 
Dette forliset har vært omtalt i artikler både i Årbok for Meløy og Årbok for Gildeskål. Kort fortalt kom 
Hans van den Berg til Meløy på besøk, og vi kjørte til Grensen og fant faktisk rester av dette gamle 
skipet. Dette vil bli omtalt på hjemmesiden vår etter hvert.  

Historielaget har fått henvendelser fra flere som ønsker opplysninger eller som tenker at de har en sak 
de vil dele med oss. Ved flere anledninger har vi fått hjelp fra Unni Torsvik når det gjelder opplysninger 
rundt slekt eller hendelser i Meløy. Det er en stor ressurs vi får lov til å høste goder av! 

Som leder vil jeg også gjerne trekke frem styret som har vært aktivt siste året. Med sine gode ressurser 
har hver og en i styret bidratt svært positivt i lagets arbeid, og jeg føler vi har vært et godt team.  

 

Leder 

 

 


